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پـرسـپــولیس و 
استقـــلال را به 
ایران خودرو و سایپا بدهیم، مثال جالبی هم در 
این خصوص می زند »سپاهان«! او می گوید اگر 
این اتفاق رخ دهد دو تیم بـه »بودجه پایدار« 
دست پیدا می کنند. کسی هم پیدا نمی شود که 
بپرسد واقعاً جناب تاج چقدر فسفر سوزانده ای 
کـه بـه ایـن نتیجـه تاریخـی رسـیده ای؟
سال هاس��ت که حرف از خصوصی ش��دن دو 
باش��گاه س��رخابی پایتخ��ت زده می ش��ود. 
سال هاست که قرار است جلوی بیت المال خوری 
این دو تیم همیشه بدهکار گرفته شود، اما هیچ 
اتفاق��ی نمی افتد و آنها همچن��ان می خورند و 
می برند بدون اینکه پاس��خگو باشند. نمونه اش 
همی��ن دو مدیرعام��ل اخیر اس��تقلال، یعنی 
آجرلو و فتح الله زاده ک��ه بدهی های میلیاردی 
بالا آوردند و ح��الا هم راحت برای خودش��ان 
می چرخن��د بدون اینک��ه نگران پاس��خگویی 
باشند. سال ها حرف از خصوصی سازی زده شده 
و حالا رسیده ایم به جایی که رئیس فدراسیون 
فوتبال برنامه ارائه می دهد برای خصوصی شدن 
این دو باشگاه، برنامه ای که شبیه نقشه ای برای 
تاراج بیش��تر بیت المال و جیب مردم اس��ت تا 

خصوصی سازی باشگاه ها. 
         

سرخابی های پایتخت تا حالا کم از بیت المال و 
پول مردم خورده اند که ح��الا بروند زیر نظر دو 
ش��رکتی که همین طوری هم زیان ده هستند 
و حالا تصورش را بکنید ک��ه دو بیت المال خور 

حرفه ای زیر نظ��ر آنها قرار بگیرد و قرار باش��د 
س��الانه به قول مهدی تاج »بودجه پایدار« هم 
داشته باشند! تصورش را بکنید که قیمت خودرو 
که همین حالا برای دیدنش کلاه از سر می افتد 
تا کجا بالا خواهد رفت، چون به هرحال بعد از این 
اتفاق دو شرکت ایران خودرو و سایپا باید جیب 
عوامل س��رخابی اعم از مدیران عامل و هیئت 
مدیره شان، کادر فنی و بازیکنان را پر کنند که 

خود »چاه ویلی« پر نشدنی است.
اتفاقی که رخ می دهد این است؛ اگر تاکنون دست 
ای��ن دو بیت المال خ��ور در جیب م��ردم بود، اما 
احساس نمی شد از این به بعد و در صورت تحقق 
این ایده، مردم دقیقاً و با گوشت و پوست خود درد 
میلیاردی گرفتن سرخابی ها را احساس خواهند 

کردند و آن را به وضوح خواهند دید.
جالب اس��ت مثالی هم که می زن��د عیناً همین 
واقعیت را نش��ان می دهد، یعنی سپاهان، پول 
ع��رق ریخته کارگران ش��رکت ف��ولاد مبارکه 
را خرج می کند ب��دون اینکه مجبور باش��د به 
جایی یا نهادی پاس��خ دهد و حالا می گذریم از 
این واقعیت تلخ که تم��ام هزینه های آنها ریالی 
اس��ت، اما فروش ش��ان حتی در داخل کش��ور 
دلاری صورت می گیرد و اینگونه است که حتی 
در اوضاع اس��فبار کنونی اقتصادی کشور حتی 
»آخ« هم نمی گویند. البته باید توجه داشت در 
این میان سهم کارگران زحمتکش شرکت فولاد 
همان حقوق کارگری است و آنها که میلیاردی 

می گیرند »سپاهانی ها« هستند.
ب��ا برنامه ای ک��ه جناب مه��دی ت��اج ریخته و 
سابقه مشعش��عی هم که از آن نشان می دهد، 

سرخابی های پایتخت که همین حالا هم بابت 
برداش��ت های وحش��تناک میلیاردی خود به 
هیچ کس پاسخگو نیستند دیگر با خیال راحت 
»بودجه پایدار«شان را خرج می کنند. نگران این 

هم نیستند که از کجا و چگونه تأمین می شود. 
         

مهدی تاج در حالی برنامه خود را ارائه می دهد و 
مدعی است که حتی در خصوص آن با سازمان 
خصوصی س��ازی صحبت کرده اس��ت که همه 
می دانند و بارها از زبان مس��ئولان دو ش��رکت 
خودرو س��ازی عنوان ش��ده که این دو شرکت 
»زیان ده« هس��تند. حالا چگونه این دو شرکت 
زیان ده می خواهند دو باش��گاه زیان ده و بدون 
درآمد را زیر بال و پر نداشته خود بگیرند، سؤالی 
است که باید تاج آن را پاسخ دهد. از سوی دیگر 
این دو شرکت از بودجه عمومی استفاده می کنند 
و اصلًا خصوصی نیس��تند که بخواهند به اسم 
خصوصی سازی دو باشگاه سرخابی پایتخت را 

زیر نظر بگیرند و متولی آنها شوند. 
نکته جالب توجه دیگ��ر در این خصوص اینکه 
ایران خ��ودرو و س��ایپا هر ک��دام تیم های خود 
را دارند و اگر در این زمینه موف��ق بودند امروز 
س��ایپا با این هم��ه هزینه در لیگ دس��ته دوم 
نبود و پی��کان با ای��ن همه خ��رج در رده های 
پایین جدول لیگ برتر دس��ت و پا نمی زد. این 
در حالی اس��ت که پیکان و س��ایپا نه هواداری 
دارند و نه برد و باخت شان برای کسی مهم است، 
اما این دو ش��رکت حتی از پس این دو تیم هم 
برنمی آیند، حالا چگونه می خواهند اس��تقلال 
و پرسپولیس را با این همه هوادار و تأثیرگذاری 

بالای نتیجه هایشان اداره کنند!
         

مهدی تاج از تجربه موفق سپاهان می گوید در 
حالی که یا نمی داند یا خود را به ندانستن زده 
که سابقه نش��ان داده و می دهد که تیمداری 
صنعتی در ای��ران تنها خ��رج از جیب مردم 
اس��ت. نمونه هایش هم تا دلتان بخواهد زیاد 
اس��ت از گل گهر گرفته تا مس ه��ای حاضر 
در فوتبال و از فولاد خوزستان گرفته تا بقیه 
که هزینه کرد آنها در اصل از این جیب به آن 
جیب است و هیچ نشانی از باشگاه خصوصی 

در آنها دیده نمی شود. 
بد نیست برای مشخص ش��دن بیشتر موضوع 
یک نمون��ه قبلی را ه��م مثال بزنیم تا نقش��ه 
فوتبال برای بیت المال خوری بیش��تر مشخص 
شود. عابربانک فوتبال را یادتان هست؛ حسین 
هدایتی، مالک باش��گاه اس��تیل آذین. نام او را 
حتم��اً کارگران این ش��رکت به خوب��ی به یاد 
دارند وقتی که حقوق ش��ان عقب می افتاد، اما 
در عوض پول پاشی او برای فوتبالیست ها و بریز 
و بپاش های جناب هدایت��ی در ورزش تمامی 
نداشت. یک پولشویی علنی با ظاهر سازی خوب 
و به اسم حمایت از ورزش و ورزشکار یا وظایف 
اجتماعی، اتفاقی که همین ح��الا هم بعضاً در 

برخی تیم های صنعتی شاهدش هستیم. 
با برنام��ه مهدی ت��اج این راه ح��الا پیش روی 
ایران خودرو و س��ایپا قرار گرفته، آن هم به اسم 
خصوصی سازی پرسپولیس و استقلال، ولی چه 
کسی است که نداند این همان سرکیسه کردن 

بیشتر مردم است.

مأموریتم صعود در آسیاست
نخستین س��رمربی خارجی 
بسکتبال بانوان ایران موفقیت 
در کاپ آس��یا را چالش بزرگ خود 
خواند. النی کاپوجیانی، سرمربی یونانی 
روز گذشته رودرروی خبرنگاران نشست و از 
تلاش هایش برای پیش��رفت بسکتبال بانوان 

کشورمان گفت. 
   هیجان زده هستم

کاپوجیان��ی از قبول پیش��نهاد فدراس��یون 
کشورمان ابراز خوش��حالی کرد: »از اینکه در 
ایرانم هیجان زده هستم و برای شما و تمدنتان 
احترام زی��ادی قائلم. این اولی��ن حضورم در 
ایران است. پیشنهاد فدراسیون ایران را برای 
حضور در دسته B کاپ آسیا پذیرفتم. اینجا 
هستم که تمام تلاشم را برای ارتقای بسکتبال 
ایران انجام دهم. بدون ش��ک هدفمان قطعاً 

صعود است.«
سرمربی تیم ملی با اشاره به شروع تمرینات 
گفت: »کار را با بازیکنان بیشتری شروع کردیم 
و کم کم تعداد را کاه��ش دادیم. همزمان دو 
گروه از بازیکنان باتجربه و جوان را داریم. هر 
دو گروه را زیر نظر دارم و براساس تشخیصی 
که دارم نفرات نهایی انتخاب خواهند شد. قطعاً 
بازیکن مس��تعد زیادی داریم و همگی تمام 
تلاش شان را خواهند کرد. تمرین همزمان دو 
گروه کار آسانی نیست و در آینده تیم نهایی 

اعلام خواهد شد.«
    قرارداد کوتاه مدت

النی با تأکید بر ش��ناختش از بسکتبال ایران 
اظهار داشت: »سه س��ال پیش در مسابقات 
غرب آس��یا در لبنان بازی تی��م بانوان بهمن 
را دیدم. بانوان ایرانی پتانس��یل زیادی دارند 
و برای پیشرفت فقط نیازمند تمرین، تلاش 

و زمان هستند.«
وی ادام��ه داد: »در این مدت بای��د تیم را به 
مسابقات برسانم و فعلًا روی کاپ آسیا تمرکز 

خواهم کرد. مأموریتم هدایت تیم ملی در کاپ 
آسیاست تا از دسته B به دسته A صعود کنیم 

و تقریباً سه ماه فرصت داریم.« 
   تضمین پیشرفت

سرمربی یونانی در خصوص پیشرفت بسکتبال 
بانوان ایران در کوتاه مدت تأکید کرد: »تضمین 
می کنم سطح بازی تیم بالا برود و این پیشرفت 
را به مرور خواهید دید. مثل سایر کشورها که 
مربی کوتاه مدت اس��تخدام می کنند قرارداد 
من هم کوتاه مدت است.  باید از زمان نهایت 
اس��تفاده را ببریم و بهترین نتیجه را بگیریم. 
این چالش بزرگی است و من هم برای همین 
اینجا هس��تم. باید به مرز آمادگی مسابقات 
برسیم و بهتر است بعد از کاپ آسیا عملکردم 

را ارزیابی کنید.«
کاپوجیانی با اشاره به دستیاران ایرانی اش از 
تلاش شاگردانش برای پیشرفت صحبت کرد: 
»کمپ تمرینی را دیدم و مربیان ایرانی باید 
کنارم قرار می گرفتند تا شناخت بیشتری از 
بس��کتبال بانوان پیدا کنم. واکنش خوبی از 
بازیکنان دیدم و پاس��خ آنها به تمرینات من 
مثبت ب��ود. نظم بازیکنان خوب اس��ت، ولی 
برای تغییر عادت ها باید تلاش کرد. بسکتبال 

یک بازی است و باید همزمان از آن لذت برد. 
می توانید برای تماشای تمرینات بیاید و این 

پیشرفت را ببینید.«
سرمربی خارجی تیم ملی به نقش تمرینات 
بدنسازی در ارتقای کیفی شاگردانش اشاره 
داشت: »من مربی ام و ش��ما خبرنگار؛ هیچ 
وقت به شما نمی گویم چه بنویسید. من هم 
مربیگری بلدم، اما بدنس��از هم دارم. ش��اید 
بحث بدنس��ازی وظیفه مستقیم من نباشد، 
اما قطعاً نکات را به مربی بدنس��از گوش��زد 
خواهم کرد. اینجا هس��تم که بازیکنان بهتر 
بازی کنند. البته نتیجه م��ا به همکاری کل 
تیم بس��تگی دارد و طی سه ماه باید بهترین 
نتیج��ه را بگیریم. تعداد مح��دودی بازیکن 
داریم و از نظر تجربه هم این محدودیت وجود 
دارد. بازیکنان ما شاید از نظر فیزیکی خوب 
نباشند، اما از نظر سرعت و استعداد در شرایط 
خوبی قرار دارند. برای بهتر ش��دن به برنامه 
بلندمدت نی��از داریم و مطمئن��م بازیکنان 

ایرانی می توانند پیشرفت کنند.«
     حریفان چندملیتی

کاپوجیانی در خصوص ش��ناخت از حریفان 
آسیایی، اس��تفاده از بازیکنان چندملیتی را 

رقابتی نابرابر خواند: »اندونزی و مالزی را آنالیز 
کردم. تایلند میزبان اس��ت و تیم خوبی دارد. 
بازی قزاقستان را هنوز ندیدم و اردن هم شاید 
بازیکن ان بی ای داشته باشد. خیلی از حریفان 
از بازیکنان دوملیتی استفاده می کنند. اگر ما 
هم بتوانیم از این شرایط استفاده کنیم، خوب 
است و این پیش��نهاد را دادم تا از ایرانی های 
خارج از کشور استفاده شود. این رقابت عادلانه 
نیست که ما با تیم کاملًا ایرانی مقابل حریفان 
چندملیتی بازی کنیم. هر بازیکنی که بتواند 

کمک کند ما به او خوشامد می گوییم.« 
سرمربی ایران به صعود شاگردانش به دسته 
A آسیا خوشبین است: »به صعود تیم خیلی 
خوشبینم. البته پیدا کردن حریف تدارکاتی 
س��خت اس��ت و حضور در کمپ اردن هم به 
دلیل بحث ویزا احتمالش کم است. از طرفی 
سالن بدنسازی و سالن تمرین خوبی داریم و 
در واقع هرچه خواستیم فراهم شده است. هر 
مس��ئولیتی می تواند یک چالش باشد. هنوز 
بازنشسته نش��دم، پس چالش ها ادامه دارند. 

تلاش می کنم هر روز بهتر باشم.« 
    سرمایه گذاری کنید

الن��ی کاپوحیان��ی در پای��ان از علاق��ه 
بسکتبالیست های کشورمان به این رشته 
گفت: »سه س��ال پیش در لبنان مربیگری 
می کردم. بس��کتبال همان اس��ت و فقط 
دیدگاه ها و ذهنیت ها فرق می کند. در ایران 
بازیکنان عاشق تمرین و بازی هستند. فقط 
کمی فرمان پذیری شان سخت تر است که 
سرزنش ش��ان نمی کنم. فکر می کنم کارم 
راحت تر از لبنان است. بسکتبال آسیا سطح 
متفاوتی دارد، در اروپا بسکتبال حرفه ای، 
متمرک��ز و قانونمندتر اس��ت. در صورتی 
که در بس��کتبال ایران هم سرمایه گذاری 
شود و صبور باش��یم قطعاً از اروپا هم بهتر 

خواهیم شد.«

 النی کاپوجیانی

اولین سرمربی خارجی 

بسکتبال بانوان:

شیوا   نوروزی
      گزارش 2
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قله هـاي بالاي 8 هـزار متر دنیـا این روزهـا زیر پاي 
کوهنـوردان مـرد و زن ایـران قـرار دارد. افسـانه 
حسامي فرد و روح الله کاظمي دو کوهنوردي هستند 
که طـي این چنـد روز با صعودهایشـان بـراي ایران 
افتخار آفریني کردند. بانوي کوهنورد ایران با ایستادن 
بر قله لوتسه، چهارمین کوه مرتفع جهان را در رشته 
کوه هاي هیمالیا فتح کرد. حسـامي فرد 27 فروردین 
ماه نیز به قله 8هـزارو91 متري آناپورنـا صعود کرد. 
او همچنیـن فتح قله هاي اورسـت،کي2 ، برودپیك و 
ماناسـلو را نیز در کارنامه دارد. علاوه بر حسامي فرد 
که تاکنون به شش قله 8هزار متري جهان صعود کرده، 
روح الله کاظمي نیز توانست دو روز قبل اورست را فتح 
کند. کوهنـورد قمي با صعود به قله اورسـت، سـرود 
ملي ایران را بر بام جهان پخـش کرد. روح الله کاظمي 
بعد از فتح اورسـت، قله لوتسه  را هم فتح کرد. او تنها 
کوهنورد ایراني است که با فاصله 24 ساعت موفق به 
فتح این دو قله 8 هزار متري شده و این دستاورد بزرگ 

را به خانواده شهدا تقدیم کرده است. 

 طنين سرود ايران 
بر قلل مرتفع جهان

قاب

دنیا حیدری

تيشه به ريشه نفت آبادان با بومی سازی
یک آبادان است و یک صنعت نفت؛ این عبارت را می توان بارها و بارها در این 
شهر شنید، از زبان پیر و جوان، کوچک و بزرگ و زن و مرد. برزیلی ها جزئی 

انکار نشدنی از زندگی مردم در آبادان هستند، جزئی حیاتی .
فوتبال اینجا برای مردم نه یک بازی و س��رگرمی که خودخود زندگی 
است. کمتر خانه ای را می توان یافت که پوسترهای تیم نفت آبادان در 
آن یافت نشود و در بیشتر مغازه ها دو ساعت وجود دارد، یکی به زمان 
ایران و دیگری به وقت برزیل! عش��ق به صنعت نفت در آبادان نسل به 
نس��ل انتقال یافته و همچنان وجود دارد، آن هم در قلب تک تک مردم 
شهر. این را می توان با گپ و گفتی کوتاه و دوستانه با کوچک و بزرگ شهر 
دریافت. علاقه ای که سال هاست نه خدشه ای بدان وارد شده و نه هرگز 
رنگ باخته است. چه زمانی که در سطح اول فوتبال کشور حضور داشته 
و چه وقتی که به واسطه بی توجهی ها و بی مهری ها به لیگ های پایین تر 
سقوط کرده، اما چرا سرنوشت تیمی که این چنین با زندگی مردم گره 

خورده باید اینگونه تلخ و دردناک باشد؟
نفت آبادان از شش بازی 12 امتیاز حساس کسب می کند و در روز پایانی با 
بردی دراماتیک ادامه حضورش در رقابت های لیگ برتر را جشن می گیرد، 
اما کمتر از 24 ساعت خبر استعفای دسته جمعی اعضای هیئت مدیره همه 
را شوکه می کند! درست مثل روزهایی که این تیم به واسطه تغییرات پرتعداد 

در کادر فنی و بی توجهی  در قعر جدول برای بقا دست و پا می زد.
گفته می شود به خاطر تصمیم برخی نمایندگان مردم آبادان در مجلس 
مبنی بر بومی کردن هیئت مدیره باش��گاه، تم��ام اعضای اصلی هیئت 
مدیره به احترام مردم و در راستای اس��تفاده بهینه از زمان باقیمانده تا 
فصل جدید از سمت خود اس��تعفا کردند. اما آیا مشکل نفت با اینگونه 
تصمیمات فی البداهه حل می شود؟ آیا این تمام مشکل نماینده آبادان 
در طول این فصل و فصل های قبل بوده اس��ت؟ آیا آقایان فرصتی برای 
بررسی مشکلات این تیم داشتند که با این سرعت تصمیم به تغییرات 
می گیرند؟ مسئله نفت بی توجهی مسئولان، تصمیم گیری برای تیم در 
خارج از استان و اتخاذ تصمیمات فی البداهه است. ضرب الاجل هایی که یا 
کارساز نیست یا اگر هم هست، مقطعی است و چون مسکن عمل می کند. 
درست است که نفت توانست به واسطه حمایت های مالی مدیرکل استان 
در هفته های پایانی و همچنین تلاش های ویسی و رضاییان جواز ادامه 
حضور در رقابت های لیگ برتر را کسب کند، اما این ادامه منوط به بررسی 

دقیق مشکلات است، نه اتخاذ تصمیمات احساسی.
آبادان ظرفیت خوبی دارد که بی هیچ اغراق��ی نفت می تواند با تکیه بر 
آن به لحاظ فنی حرف های زیادی برای گفتن داشته باشد. با این وجود 
بومی س��ازی نیز راه چاره نخواهد بود اگر بدون بررسی های همه جانبه 
و غیراصولی باشد. کنار گذاش��تن تمامی اعضای هیئت مدیره به بهانه 
بومی سازی، آن هم در شرایطی که تنها 24 ساعت از بقای نفت در لیگ 
می گذرد یکی از همان اشتباهات جبران ناپذیری است که می تواند این 
تیم را در سال آینده نیز با چالش مواجه کند، چراکه پرواضح است این 
تصمیم بدون هیچ بررسی و کار کارشناسانه ای گرفته شده است. نخست 
اینکه انتخاب هیئت مدی��ره جدید زمان می برد. ضم��ن اینکه صرف 
استفاده از نفرات بومی نمی تواند مشکلات را حل کند، در اصل این تیم 
نیاز به حضور افراد اصلح، کارآمد و دلس��وز دارد، در غیر این صورت با 
نگاه احساسی و دوستی خاله خرسه تنها گره مشکلات کورتر می شود. 
بی شک رضاییان یکی از مدیران کاربلدی است که سابقه خوبی از حضور 
در تیم های خوزس��تانی دارد. همچنین ویسی مربی باتجربه و امتحان 
پس داده ای اس��ت که در صورت حمایت می تواند نتایج درخش��انی به 
دست آورد و نمونه آن نیز کسب عنوان قهرمانی با استقلال خوزستان 
است. تیمی که عمده نفرات  آن را مهره های بومی تشکیل داده بودند، 
اما مهم ترین مسئله در موفقیتی که کسب کرد ثبات بود و حمایت های 

همه جانبه، چیزی که نفتی های آبادانی از آن محروم هستند.
صنعت نفت آبادان امروز به حمایت نیاز دارد، نه تصمیمات فی البداهه 
و احساس��اتی که هیچ  اصول و برنامه ای پش��ت آن نیست! این تیم 
نیازمند ثبات مدیریت و فنی اس��ت، نه بازی با کلمات و نمایش هایی 
تحت عنوان بومی سازی، در غیر این صورت تجربه تلخ امسال را سال 

آینده نیز تکرار خواهد کرد.

اشرف رامین

شیوا نوروزی

تکلیف لیگ  جزیره امشب مشخص می شود

 چلسی  پله آخر سيتی
 برای قهرمانی

منچسترسیتی امشب با غلبه بر چلس��ی می تواند جشن قهرمانی در 
اتحاد را به راه بیندازد. در ادامه بازی های هفته سی وهفتم لیگ  جزیره، 
سیتیزن های صدرنشین بی صبرانه منتظر میزبانی از آبی های بحران زده 

هستند، چراکه برای تصاحب جام فقط سه امتیاز دیگر نیاز دارند. 
من سیتی 85 امتیازی سه بازی دیگر در لیگ دارد و در صورت کسب 
هر سه امتیاز بازی با چلسی، دست آرسنال تیم دوم جدول هرگز به تیم 
پپ گواردیولا نخواهد رسید. این تیم در شرایطی به مصاف حریف لندنی 
می رود که پنج ب��ازی آخر خود را در لیگ برده و در این فصل هر س��ه 
دیدارش مقابل چلسی )لیگ، جام اتحادیه و جام حذفی( را با پیروزی 
به پایان رسانده است. ش��اگردان فرانک لمپارد اما در پنج دیدار قبلی 
فقط یک بار به پیروزی رسیده اند. ارلینگ  هالند با 36 گل  زده در لیگ 
و 52 گل  زده در تمامی رقابت ها، ستاره خطرناک سیتی است. مهاجم 
نروژی دروازه چلسی را نیز نشانه رفته تا خیال شان از قهرمانی جزیره 
راحت ش��ود. در آن سوی میدان، چلس��ی کماکان با مشکلات زیادی 
روبه روست. لمپارد، سرمربی موقت نیز نتوانست کار زیادی انجام دهد 
و این تیم با 43 امتیاز و ایس��تادن در رتبه یازده��م )قبل از دیدارهای 

دیشب( حتی سهمیه لیگ  اروپا را نیز از دست داده است. 
منچسترسیتی علاوه  بر لیگ برتر، دو فینال مهم نیز در پیش دارد؛ بازی 
با من یونایتد در فینال FA CUP و بازی با اینتر در فینال لیگ قهرمانان. 
سیتیزن ها روزهای سختی در پیش دارند و گواردیولا، سرمربی این تیم 
از شرایط تیمش راضی است: »مسابقات بدون وقفه برگزار می شود. ما 
از اینکه در فینال لیگ قهرمانان حضور داریم، راضی هستیم. احساس 
قوی  بودن داریم و هم��راه با طرفداران به آینده تی��م اطمینان داریم. 
نمی توانم بگویم که این فصل سخت تر یا آسان تر بوده،  چراکه مسابقات 
همیشه خیلی سخت است. اگر آرس��نال ریتم خود را حفظ می کرد، 
نمی توانستیم به آنها برسیم. می دانستیم که باید بازی ها را ببریم و در 
این صورت آرس��نال پایین می آید. اگر آرسنال ریتم بازی اول فصل را 
حفظ می کرد رسیدن به آنها امکانپذیر نبود. آنها امتیازات را از دست 
می دادند و ما پیروز  می ش��دیم. این برای ما اهمیت زیادی دارد. شما 
نمی توانید هفت سال یکسان بازی کنید. در ذهنمان باید به یک چیز 
فکر کنیم؛ ما باید برنده شویم تا بتوانیم قهرمانی لیگ برتر  را به دست 
آوریم. مهم نیست در بازی ناتینگهام فارست و آرسنال چه اتفاقی افتاده 
است. اگر مانند هفته های گذشته باشیم به هدفمان می رسیم. می توانیم 
قهرمانی منحصر به فرد را جشن بگیریم، آن هم در خانه، نه خارج از خانه. 
فوتبال پر از احساسات است، اگر بتوانیم در خانه به هدفمان برسیم باید 

آن را انجام دهیم.«

کسب سهمیه المپیك سخت است

 نتايج ضعيف زنگ  خطری
 برای تيراندازی

قهرمان المپیک در مرحله اول مس��ابقات آزاد تفن��گ و تپانچه مردان 
در رده دوم ایس��تاد. این رقابت ه��ا بعد از جام جهانی باکو برگزار ش��د 
و جواد فروغی، تیران��داز المپیکی ایران باز هم نتوانس��ت رکوردهای 
گذش��ته اش را بزند. امیر جوهری خو در حالی مق��ام اول تپانچه بادی 
را به خود اختصاص داد ک��ه فروغی یک پله پایین ت��ر از او قرار گرفت. 
عملکرد ضعیف نفر اول المپیک توکیو همه را نگران کرده است. جواد 
فروغی در باکو نیز رکورهای پایینی ثبت کرد و قرار گرفتن در رتبه 59 
باعث شد این تیرانداز از رنکینگ جهانی حذف شود! ملی پوش تپانچه 
که با هدایت محسن نصراصفهانی در المپیک خوش درخشید در حال 
حاضر زیر نظر جعفرزاده تمرین می کند و کاملًا مشخص است فروغی از 
روزهای اوج خود فاصله گرفته است و برای موفقیت در مسابقات تمرکز 
لازم را ندارد. سرمربی س��ابق تیم ملی تپانچه به این مسئله اشاره کرده 
است. احمد نجفی در گفت وگو با ایسنا نسبت به نتایج اخیر تیراندازان 
هش��دار داد: »نتایج تپانچه را دیدید. من خودم از نتایج فروغی و سایر 
ورزشکاران متأسف شدم. پارسال که تیم ملی را تحویل دادم، رکوردها 
و نتایج مش��خص بود. بعد از آن چند مس��ابقه برون مرزی داشتند که 
متأسفانه رکوردها آنچنانی نبود. این هم سیاس��ت فدراسیون بود که 
خواست تغییراتی در کادرفنی بدهد. نفع این تغییرات هم این نتایج شد. 
کمبودها و مشکلات در تیراندازی همیشه بوده و اردوهای تیم ملی هم 
مرتب برگزار شده است. فقط تیم را دو دسته کردند و دو مربی انتخاب 
شد. هر مربی هم که متد خود را دارد. به نظر می رسد باید کمیته فنی یا 
فدراسیون تصمیمی بگیرند. حیف است تیمی که به آن آمادگی رسیده 
بود و رکوردها عالی بود این شکلی ش��ود. ما بعد از المپیک با فروغی به 
مسابقات لهس��تان رفتیم و فروغی چهار نمره بالاتر از المپیک زد و در 
میکس طلا گرفت. فروغی نفر اول جهان بود که حالا در جام جهانی 59 
شده و از رنکینگ جهانی هم خارج شده است. آقای گلخندان، عفتی، 
سبقت اللهی و طوماری و حتی رستمیان در بادی می توانستند نتیجه 
بهتر بگیرند. رکوردها آنچنانی و قابل قبول نبود.« جدا از نتایج ضعیف 
در جام جهانی، بحث کسب سهمیه المپیک نیز مطرح است. انتظارات از 
تیراندازی ایران بالا رفته و همه منتظر حضور چند تیرانداز کشورمان در 
بازی های پاریس 2024 هستند. بااین حال سرمربی سابق تیم ملی تحقق 
این انتظار را سخت عنوان کرد: »مسابقات اصلی سخت تر است. با این 
شرایط و این رکوردها فکر نمی کنم مثل گذشته سهمیه هم کسب شود. 
اکثر تیم ها در این مسابقات با نفرات اصلی نیامده بودند. مسابقات کسب 
سهمیه المپیک در مرداد سخت تر خواهد ش��د و همه تیم ها با نفرات 
اصلی می آیند. در باکو رکورد 582 هم به فینال نرسید پس باید حداقل 

رکوردها بالاتر از 583 یا 584 باشد که با این شرایط بعید می دانم.«

 نقشه تازه  تاج
 برای خالی کردن

جيب مردم

عدم اعزام سامبو به بازی های آس��یایی تنها مدال آور این رشته 
را بر آن داش��ت تا تمرکز خود را روی ک��وراش بگذارد، آن هم در 
ش��رایطی که بعد از بازی های آسیایی س��ه تورنمنت بین المللی 
مهم را پیش رو دارد. دلخوری محمدرضا سعید، اما از بی توجهی 
فدراسیون انجمن های ورزش های رزمی اس��ت تا مسائل دیگر. 
دارنده م��دال  جهانی س��امبو در مسابقات 2021 ازبکس��تان با 
دلخوری از بی توجهی ها می گوید: »انتظار پاداش و تجلیل ندارم، 
بلکه دوست دارم حداقل بعد از کسب هر مدالی رئیس فدراسیون با 
من تماس بگیرد و بگوید خسته نباشی. متأسفانه رئیس فدراسیون 

مرا نمی شناسد و نمی داند که چنین ورزشکاری دارد.«

پاداش پيشکش حداقل يک تماس بگيرند


